



Paroisse

Notre-Dame-de-Lorette

Parish



<https://notredamedelorette.info>

1282 chemin Dawson Road
LORETTE MB R5K 0T2

info@notredamedelorette.info

☎ 204-878-2221

Revue financière 2^e trimestre 2019

En regardant le Rapport financier du deuxième trimestre de 2019, la première chose que vous allez voir c'est que la quête dominicale est semblable à l'an passé. Vous avez été un peu plus généreux pour les Collectes nationales (les Missions catholiques du Canada, Développement & Paix, Besoins de l'Église en Terre Sainte, et les Œuvres pastorales du Pape), ce qui est une bonne chose car cela démontre que vous avez à cœur les besoins des autres.

J'ai mentionné la dernière fois que nous avons reçu un don de 40 000 \$ d'un ancien paroissien. Dernièrement, nous avons reçu un legs de 5 000 \$. Un legs testamentaire à votre paroisse est une façon prévenante de subvenir à la vie de foi de futures générations. La rédaction de votre testament devrait se faire avec l'aide d'un juriste qualifié.

Vous remarquerez qu'une dépense importante durant le trimestre ont été consacrée à la rénovation au sous-sol de l'église. Une poutre sous le sanctuaire a été remplacée, et tous les piliers avec base sous l'église ont été remplacés. L'Ingénieur a encore quelques préoccupations à régler. Nous espérons que les travaux seront terminés d'ici septembre. Cette dépense est acquittée par le compte St. Michael's. Cet argent avait une utilisation restreinte pour toute rénovation de l'église.

Je voudrais dire merci aux 18 paroissiens qui ont choisi de donner par don pré-autorisé. C'est une excellente façon de soutenir financièrement votre paroisse sur une base régulière, surtout durant l'été lorsque les gens partent pour jouir leur chalet ou décident de voyager.

J'aimerais remercier toutes les personnes avec qui j'ai travaillé au Conseil paroissial pour les affaires économiques, y compris Lucille Swait et Monique Jeanson. J'apprécie beaucoup vos dons et talents qui sont allés au-delà de la simple administration des biens de la paroisse, à la dimension missionnaire et soucieuse du bon développement de la vie paroissiale.

Questions ? N'hésitez pas de contacter le Conseil.

Conseil paroissial pour les affaires économiques

L'abbé Charles Fillion, Michel Chartier, Elwood Haas, André Cournoyer, Janine Durand-Rondeau

Ajointe administrative : Monique Jeanson

Financial review 2nd quarter 2019

As you look at the 2019 Second Quarter Financial Report, the first thing you will see is that the Sunday Offerings are basically the same as last year at this time of the year. You were a little more generous for the National Collections (Mission in Canada, Development & Peace, Needs of the Church in the Holy Land and The Pope's Pastoral Works) which is also a good thing. This shows your concerns for the needs of others.

Last time I mentioned that we received a donation of \$40,000 from a former parishioner. We have recently received a bequest of \$5,000. A bequest to the parish is a thoughtful way to help provide for the faith life of future generations. Talk to a qualified legal counsel to add a bequest in your Last Will and Testament.

You will note the large expense during the Quarter was for the church's crawlspace renovations. A beam under the sanctuary was replaced, and all posts and pads under the church have been replaced. There remain a few concerns being addressed by the Engineer. We are hoping the work will be completed by September. This expense is covered by the St. Michael's Account. This money had a restricted use for any renovations of the church.

I would like to give thanks to the 18 parishioners who have chosen to give through Pre-Authorized Giving. It's a great way to support of your parish financially on a regular basis, especially through the Summer when people take time to enjoy their cottage or travelling.

I'd like to thank all the people I worked with on the Parish Administration Board, including Lucille Swait and Monique Jeanson. I appreciate greatly your gifts and talents that went beyond the simple administration of church goods, to the missionary dimension and concerned of the proper development of the life of the parish.

Questions? Please do not hesitate to contact the Board.

Parish Administration Board

Father Charles Fillion, Michel Chartier, Elwood Haas, André Cournoyer, Janine Durand-Rondeau

Administrative Assistant: Monique Jeanson



Paroisse Notre-Dame-de-Lorette Parish

Rapport financier du 2e trimestre de 2019 Second Quarter financial report:

RECETTES/REVENUE	2019 Jan 1 to June 27	2018 Jan 01 to June 27
Quêtes dominicales - Sunday Offerings	\$79,836.11	\$80,770.89
Collectes Nationales - National Collections	\$6,404.49	\$5,992.63
Honoraires de messes - Mass Honorariums	\$2,144.75	\$4,856.00
Autres quêtes - Other Collections	\$1,113.44	\$1,304.07
Sacrements/funérailles - Sacraments/funerals	\$570.00	\$950.00
Projets spéciaux - Special Projects	\$0.00	\$0.00
Fundraising (Fall supper, bequests, etc)	\$ 46,900.00	\$4,186.33
Divers – Sundry (Interest, rent, sales, etc)	\$16,629.57	\$20,472.61
Recouvrements – Recoveries	\$2,299.00	\$1,275.00
TOTAL RECEIPTS/REVENUE	\$155,897.36	\$119,807.53

Balance Sheet	27-Jun-19
Caisse Accounts :	
Messe/mass :	\$3,550.00
Cimetière/cemetery :	\$98,428.84
Chequing :	\$11,462.02
Renovations:	\$46,971.93
Construction:	\$101,745.49
Goûter/luncheon :	\$679.34
Salle/Hall :	\$7,257.90
Total :	\$270,095.52

DÉBOURSÉS/EXPENSE		
Salaires - Salaries	\$47,713.61	\$48,330.95
Indemnités - Allowances (CPP, EI, etc)	\$8,767.18	\$5,424.56
Entretien – Maintenance (Utilities, etc)	\$23,140.36	\$22,281.60
Major repairs & purchases	\$36,291.70	\$15,510.90
Diocesan & Universal Church Support	\$17,762.03	\$22,993.16
Frais bancaires – Bank Charges	\$10	\$35.27
Pastoral (Liturgy, Catechetics, etc)	\$10,149.11	\$12,557.86
Fundraising Expenses	\$0	\$1,011.79
Divers - Miscellaneous	559.59	20.04
TOTAL DISBURSEMENTS/EXPENSE	\$144,393.58	\$128,166.13

Parts/Shares :	\$20.00
Ristourne/Rebate :	\$689.31
Comptes au diocèse :	
Diocesan Accounts :	
Épargne/Savings:	\$19,736.45
Entretiens perpétuel/ Perpetual Care acct :	\$51,500.00
Fond St. Michael's/ St Michael's fund:	\$0.00
Total :	\$71,945.76

NET INCOME	\$11,503.78	-\$8,358.60	Total current Assets: \$342,041.28
-------------------	--------------------	--------------------	---

*Notes: Net income includes a \$45,000 donation from 2 former Parishioners

18 Pre-authorized Debits for 2019: monthly \$2,725.00

2019 January to June 25 donation Range Breakdown	Percent	# of Donors	Donated
from \$0 to \$100	2.41%	42	\$2,211.53
from \$101 to \$250	6.68%	36	\$6,143.00
from \$251 to \$500	19.94%	47	\$18,355.00
from \$501 to \$1,000	27.50%	38	\$25,283.00
from \$1,001 to \$2,500	24.73%	14	\$22,739.62
from \$2,501 to \$5,000	13%	3	\$11,679.75
from \$5,001 to \$10,000	6%	1	\$5,550.00
Totals	100.00%	181	\$91,961.90